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Палацы не могуць 
быць у бяспецы 
там, дзе хаціны 
няшчаслівы

Бэнджамін Дэзраэлі

У цэнтры ўвагі

МяСцовая каМПанія

А. Лукашэнка вырашыў перафарматаваць "Дажынкі" : вынікі года будуць падводзіць больш "дакладна і маштабна"
Рэспубліканскія “Дажынкі” паД пытаннем…

Кіраўнік Беларусі Аляксандр 
Лукашэнка 10 сакавіка заслухаў даклад 
па змяненні фармату правядзення 
рэспубліканскага фестывалю- кірмашу 
працаўнікоў вёскі "Дажынкі". Як 
паведаміла прэс - служба кіраўніка 
дзяржавы, Лукашэнка звярнуў увагу 
на цяперашнія недахопы фестывалю, 
у тым ліку ўтрыманства губернатараў 
і паспешнасць ацэнак.

Лукашэнка звярнуў увагу на тое, што 
"Дажынкі" - карысны для краіны свята, 
паколькі за час іх правядзення былі 
прыведзены ў парадак як буйныя, так 
і невялікія гарады. "Там, дзе прайшлі 
кірмашы, пасля гэтага заставаўся 
добры след для народа. У гэтым 
каштоўнасць гэтага фестывалю. Але 
будзем шчырыя, што ёсць і пэўныя 
недахопы ў гэтым працэсе ў той 
форме і ў тым выглядзе, у якім мы гэта 
праводзілі", - лічыць прэзідэнт.

Ён адзначыў, што фестываль 
задумваўся як падвядзенне вынікаў 
сельскагаспадарчага года, аднак 
у пачатку восені, калі праводзіцца 

свята, яшчэ рана казаць пра вынікі, 
паколькі нямала сельгаскультур 
яшчэ застаюцца непрыбранымі, да 
прыкладу, цукровыя буракі, кукуруза 
і іншыя. "Гэта значыць, мы падводзім 
вынікі фактычна толькі па збожжавых 
культур. Вось у гэтым пэўны недахоп", 
- заўважыў кіраўнік дзяржавы. Ён 
падкрэсліў, што за аснову варта 
браць перш за ўсё не валавыя аб'ёмы, 
ураджайнасць, аб'ёмы вырабленага, 
а эфектыўнасць продажаў, атрыманы 
прыбытак, грошы на рахунках. "А 
такую інфармацыю мы можам мець 
толькі па выніках года", - Аляксандр 
Лукашэнка.

Прэзідэнт таксама звярнуў увагу 
на тое, што з боку губернатараў 
намецілася нейкая ўтрыманская 
пазіцыя: за правядзенне "Дажынак" 
яны змагаюцца толькі таму, што 
з рэспубліканскага бюджэту 
выдзяляюцца сродкі, за якія на іх 
тэрыторыі прыводзіцца ў парадак 
пэўны населены пункт.

Лукашэнка лічыць, што на ўзроўні 

прэзідэнта вынікі сельскагаспадарчага 
года варта падводзіць больш 
"дакладна і маштабна". У прыватнасці, 
ён прапанаваў ушаноўваць аграрыяў 
ў Палацы Незалежнасці ў пачатку 
каляндарнага года, дзе будуць 
уручацца у тым ліку і дзяржаўныя 
ўзнагароды.

"Дажынкі" вырашана праводзіць у 
раёнах на базе аднаго з аграгарадкоў. 
На думку прэзідэнта, такім чынам за 
10-12 гадоў яны будуць прыведзены 
ў поўны парадак. "Гэта значыць, мы 
дамо новае дыханне аграгарадках. І 
зможам скончыць тую праграму, якую 
мы перад сабой паставілі", - сказаў 
кіраўнік дзяржавы.

На абласным узроўні "Дажынкі" 
будуць праводзіць у райцэнтрах (за 
выключэннем гарадоў абласнога 
падпарадкавання і тых, дзе ўжо 
праходзіў фестываль-кірмаш), што 
таксама дасць магчымасць належным 
чынам іх добраўпарадкаваць.

На нарадзе таксама вырашылі 
змяніць намінацыі, па якіх праводзіцца 

рэспубліканскае спаборніцтва. У 
прыватнасці, не будуць падводзіцца 
вынікі сярод сельгасарганізацый, 
раёнаў і абласцей за дасягненне 
высокіх паказчыкаў на ўборцы 
ўраджаю збожжавых і зернебабовых. 
Як адзначыў віцэ - прэм'ер Міхаіл 
Русы, аддаючы сёння прыярытэт 
эканоміцы гаспадарання на 
зямлі, вынікі спаборніцтва сярод 
сельгасарганізацый, раёнаў і 
абласцей павінны праводзіцца па 
эканоміка - фінансавых вынікаў. А 
гэтыя вынікі могуць быць вызначаны ў 
сельгасвытворчасці толькі па выніках 
года.

У той жа час ўводзіцца намінацыя 
па ўзнагароджанні старэйшых 
камбайнераў і камбайнераў, 
прыцягнутых у сельгасарганізацыі на 
ўборку збожжавых і зернебабовых 
культур. Таксама прапануецца 
ушаноўваць і пераможцаў 
рэспубліканскага сямейнага 
сельскагаспадарчага праекта "Уладар 
сяла"

Прапануем вашай увазе выступ 
кандыдата ў дэпутаты Віцебскага 
абласнога Савета дэпутатаў па 
гарадоцкай акрузе №9 алены 
дзейнека, якое прагучала ў эфіры 
абласнога радыё 28 лютага. Запрашаем 
і іншых кандыдатаў прадставіць свае 
звароты да выбаршчыкаў.

“добры дзень, паважаныя 
суайчыннікі!

я, дайнеко алена, балатуюся ў 
віцебскі аблсавет па гарадоцкай 
акрузе №9.

Я працую выхавацелем у Гарадоцкім 
агра-тэхнічным каледжы, мая сям'я 
жыве ў Гарадку, мне вядомыя нашы 
праблемы. Я займаю актыўную 
грамадзянскую пазіцыю не адзін год 
і маю намер адстойваць інтарэсы 
выбаршчыкаў перад чыноўнікамі.

Галоўная праблема ў тым, што 
чыноўнікі самі па сабе - самі сябе 
абіраюць, самі планаў грамаддзё 
будуюць ужо гадоў дваццаць, а жыць 
ўсё горш. Простым ж грамадзянам далі 
права толькі скардзіцца на прыёмах, 
прамых лініях, але ніяк не абіраць 
уладу і патрабаваць з яе адказу за 
справы.

Вось і цяпер нам абяцаюць 
слаўную жыццё пасля Дажынак, 
калі добраўпарадкуюць Гарадок 
за паўгода. А так за 25 гадоў нічога 
і не было ў Гарадку пабудавана. 
Не лічачы мясцовага рынку, які 
райпо па выніках Дажынак хоча 
ліквідаваць, пазбавіўшы працы 

больш за палову прадпрымальнікаў. 
Хіба гэта ў інтарэсах жыхароў? 
Дабраўпарадкуйце рынак у цэнтры 
горада: з каналізацыяй, нармальнымі 
прымеркавымі, туалетамі і ўсе 
скажуць толькі дзякуй. Але да 
гэтага мясцовыя чыноўнікі ніяк 
не дойдуць. І гэта нягледзячы на 
масавыя пратэсты прадпрымальнікаў 
супраць перамяшчэння рынку. 
Адна чыноўніца ўжо пазбавілася 
працы за неўтаймаванае жаданьне 
зачыніць рынак. Лічу, што гэта ж 
павінна тычыцца і іншых чыноўнікаў, 
якія без сур'ёзнага аналізу гатовыя 
пазбавіць працы больш за палову 
прадпрымальнікаў.

Другая праблема гэтага года - 
грамадскі кантроль за падрыхтоўкай 
да Дажынак. У кожнай дзяржаўнай 
газеце розныя лічбы народных 
грошай, якія павінны пайсці на 
Дажынкі. Паўгода засталося, а дзесятая 
частка праектаў яшчэ не гатовая. Ці не 
пара Віцебскаму аблвыканкаму або 
Гарадоцкаму райвыканкаму далажыць 
выбаршчыкам аб планах на «Дажынкі 
2014»? І не пачаць бурыць будынка 
пры адсутнасці пашпартоў аб'ектаў!

У гэтай выбарчай кампаніі я 
прадстаўляю РУХ "ЗА СВАБОДУ" і з 
аднадумцамі змагу адстойваць вашы 
інтарэсы. Мэты нашай дзейнасці - 
дэмакратызацыя краіны, умацаванне 
яе незалежнасці, развіццё 
грамадзянскай супольнасці і абарона 
правоў чалавека, набліжэнне Беларусі 

да Еўразвяза.
Рух "За Свабоду" узначальвае вядомы 

палітык Аляксандр Мілінкевіч.
Паважаныя землякі! Да таго, як 

прыйсці на выбарчы ўчастак, калі 
ласка, задумайцеся: якіх змяненняў 
Вы хочаце?

Я лічу, што краіне патрэбныя 
сур'ёзныя рэформы. Наша Рух мае 
народную праграму неабходных 
рэформаў. Выкажу толькі асобныя 
прапановы.

- У камунальнай гаспадарцы варта 
стварыць умовы для канкурэнцыі 
ў галіне абслугоўвання жылля, у 
тым ліку для з'яўлення прыватных 
абслугоўваючых кампаніяў.

- Неабходна рэфармаваць 
беларускую школу па лепшым 
еўра стандартам. Вярнуць павагу і 
прызнанне для настаўніка! Нагрузка 
павінна знізіцца, а заробкі даведзены 
да памеру 120-130% ад сярэдняй 
зарплаты ў дадзенай мясцовасці.

- Індывідуальным 
прадпрымальнікам неабходна 
дазволіць працаўладкоўваць не толькі 
членаў іх сем'яў.

Я падтрымліваю ініцыятыву 
"народны рэферэндум" і заклікаю 
падпісвацца за яго правядзенне. У 
парадак рэферэндуму мы прапануем 
шэсць лёсавызначальных пытанняў. 
Распавяду аб трох.

Першы. Ці згодныя Вы, што ў 
дзяржаўных установах адукацыі і 
аховы здароўя ўсе паслугі грамадзянам 

Беларусі павінны аказвацца 
бясплатна?

Прафесійная і даступная медыцына, 
адукацыя - гэта элементарнае права 
на годнае сёння і будучыня для 
нас і (галоўнае!) для нашых дзяцей! 
Дзяржава павінна бясплатна якасна 
карміць у школах ўсіх навучэнцаў. 
Нашы дзеці ў школах павінны 
ўмацоўваць, а не губляць здароўе!

другі. Ці згодныя Вы, што кіраўнікі 
выканкамаў гарадоў, раёнаў, 
абласцей павінны абірацца прамым 
галасаваннем грамадзян?

Мясцовыя начальнікі павінны 
залежаць ад народа і служыць 
народу. Бо паводле Канстытуцыі 
ўлада - гэта народ, гэта значыць, усе 
мы разам! Надышла пара прадаць 
іншамаркі чыноўнікаў для харчавання 
навучэнцаў, а іх перасадзіць на 
беларуска-кітайскі аўтамабіль 
«Джыллі» .

трэці. Ці падтрымліваеце Вы курс на 
эканамічную інтэграцыю, асацыяцыю 
і стварэння бязвізавай прасторы з 
Еўрапейскім саюзам?

Сяброўства з аб'яднанай Еўропай 
- гэта проста выгадна. Гэта высокія 
стандарты ўзроўню жыцця, 
гэта свабода падарожжаў, гэта 
разнастайная падтрымка вываду з 
крызісу нашай запушчанай эканомікі. 
Для пачатку дружбы неабходна 
вызваліць палітвязняў, якія сядзяць 
у беларускіх турмах за свае 
перакананні.

«Дабраўпарадкуйце рынак у цэнтры горада: з каналізацыяй, нармальнымі прымерачнымі, прыбіральнямі і ўсе скажуць толькі 
дзякуй.»

пРамова канДыДата ў Дэпутаты 
Дзейнека алёны
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Сацыяльнае Пытанне

СПартыўная Падзея

тэндер

Між тым спрынтарская 
гонка ў фінскім Канціялахці 
практычна пазбавіла Дар'ю 
Домрачаву шанцаў на заваёву 
Вялікага Хрустальнага глобуса. 
Лідэр беларускай зборнай, 
дапусціўшы 4 ( 2 +2) промахі , 
заняла толькі 37- е месца . Пры 
гэтым лідэр агульнага заліку 
Кубка свету Кайса Макарайнен 
(0 +1 ) атрымала ўпэўненую 
перамогу. Другое месца заняла 
Вольга Зайцава (0 +0), а трэцяй 
стала Мары Лаукканен (0 +0) з 
Фінляндыі. Тура Бергер (0 +1 ) 
заняла 4- е месца. У агульным 
заліку Кубка свету Макарайнен 
апярэджвае Домрачаву ўжо на 
86 балаў.

Дубарэзава правяла сваю 
лепшую гонку сезону, бо толькі 
адзін раз не трапіла ў мішэнь 
на стойцы. Вынікам стала 20-е 
месца ў спрынце і 21 ачко ў залік 
Кубка свету. Усяго ў Настассі 
стала 50 ачкоў і яна паднялася 
на 57 месца.

Лепшай з беларусак стала 
Надзея Скардзіна (0 +1), якая 
паказала 18- ы вынік. Надзея 
Пісарава (0 +1) фінішавала 32 -й, 
а Настасся Каліна (1 +1) - 58 - й.

У Канціялахці для жанчын яшчэ 
адбудзецца адна спрынтарская 
гонка у суботу у 17.00, а таксама 
гонка пераследу ў нядзелю у 
14.15.

л. антонаў

У спрынтарскай гонцы на перадапошнім этапе 
Кубка свету ў фінскім Канціялахці наша зямлячка 
Настасся Дубарэзава паказала свой лепшы вынік 
сезона. Сярод беларусак яна стала другой пасля 
Надзеі Скардзіна.

лепшы стаРт 
сезона настассі 

ДубаРэзавай

Насельніцтва Гарадоцкага 
раёна апошнія дваццаць гадоў 
імкліва памяншаецца з 38 тысяч, 
якія пражывалі ў 1994 годзе. 
Па стану на пачатак студзеня 
гэтага года ў раёне пражывае 
толькі 24 057 чалавек, а годам 
раней было 24 238. За год у 
раёне нарадзілася 265 дзяцей, 
а памерла – 512. Натуральнае 
выбыццё насельніцтва склала 

247 чалавек, а ў 2013 было - 
241.

Між тым, калі стартавала 
чарговая пяцігодка, то ў раёне 
ў снежні 2010 года пражывала 
амаль на дзве тысячы больш 
– 26 008 чалавек. У той час 
у эканоміцы раёна з іх было 
занята 10 728 чалавек, а на 
пачатку гэтага года засталося 
толькі 9598.

Нацыянальным статыстычным камітэтам падведзены вынікі сацыяльна-
эканамічнага развіцця рэгіёнаў за першы месяц 2014 года. Статыстычныя 
даныя засведчылі чарговае змяншэнне колькасці жыхароў Гарадоцкага 
раёна на 247 чалавек.

імклівае скаРачэнне 
насельніцтва

Змяншэнне насельніцтва 
яшчэ большае, калі 
параўноўваць з данымі 
апошняга перапісу, што 
праводзіўся ў 2009 годзе. 
Тады перапісчыкі зафіксавалі 
ў раёне 26 760 жыхароў, з 
якіх ў Гарадку і г.п. Езярышча 
пражывала 14 543, а ў вёсках 
раёна – 12 217.

т. гаражанка

У адпаведнасці са зменамі 
Выбарчага кодэкса ў 
гэтай выбарчай кампаніі 
агітацыйныя матэрыялы 
кандыдаты маюць права 
выдаваць толькі за кошт 
сродкаў выбарчага 
фонда. Бюджэтныя сродкі 
выдзеляюцца толькі для 
азнаямлення выбаршчыкаў 
з біяграфічнымі данымі 
кандыдатаў.

Першымі кандыдатамі, 
якія стварылі свае фонды 
сталі: кандыдат у дэпутаты 
Гарадоцкага райсавета па 
Чырвонаармейскай акрузе 
№5 Юры Дуброва і кандыдат у 

дэпутаты Віцебскага абласнога 
Савета па Гарадоцкай акрузе 
№9 Алёна Дзейнека.

Самі кандыдаты, 
выбаршчыкі і юрыдычныя 
асобы могуць падтрымаць 
кандыдатаў матэрыяльна 
для ажыццяўлення імі 
агітацыйнай кампаніі. 
Агульны фонд падтрымкі 
кандыдата на мясцовых 
кампаніі абмежаваны 30 
базавымі велічынямі. Пры 
гэтым адзін грамадзянін мае 
права пералічыць на рахунак 
кандыдата не больш 2 базавых 
велічынь, юрыдычная асоба 
не больш 5, а сам кандыдат 

мае права ўнесці сродкаў да 
30 базавых велічынь.

Пра адкрыццё рахунка і рух 
на ім сродкаў выбаршчыкі 
павінны сваечасова 
інфармавацца праз СМІ.

Стварэнне фонда яскравы 
паказчык гатоўнасці 
кандыдата весці агітацыйную 
кампанію. Бо без акамуляцыі 
сродкаў на рахунку не могуць 
быць выдадзены агітацыйныя 
матэрыялы. Паглядзім колькі 
яшчэ знойдзецца кандыдатаў, 
якія будуць рэальна агітаваць 
за сябе, а не выкарыстоўваць 
адміністрацыйны рэсурс.

т. гаражанка

У цэнтры банкаўскіх паслугаў №207 філіяла №200 Віцебскага абласнога 
упраўлення ААТ “АСБ Беларусбанк” г. Гарадка адкрыты выбарчыя рахункі 
двух кандыдатаў у дэпутаты мясцовых Саветаў.

пеРшыя выбаРчыя фонДы 
аДкРыты

Гэтае рашэнне ўдакладняе 
адпаведнае рашэнне 
Гарадоцкага райсавета №80 
ад 28.09. 2011 года, калі 
былі усталяваны межы 354 
сельскіх населеных пунктаў 
Гарадоцкага раёна. Цяпер у 
Гарадоцкім раёне засталося 
350 населеных пунктаў, з якіх 
9 аграгарадкоў, 2 пасёлка і 
адзін хутар.

Самым вялікім па плошчы 
населеным пунктам 
Гарадоччыны з’яўляецца 
аграгарадок Пальмінка, 
якая мае плошчу 216,64 га, а 
працягласць яе мяжы – 9км 
711 метраў. Самым маленькім 
з’яўляецца вёска Гаране 
Бычыхінскага с/с – плошчай 7 
сотак і з мяжой у 109 метраў.

Найбольшая колькасць 

вёсак у Стадалішчанскім 
сельсавеце – 50, Віраўлянскім 
с/с – 47 і Межанскім с/с – 46, 
а найменшая ў Пальмінскім – 
19.

Агульная колькасць 
сельскага насельніцтва 
Гарадоцкага раёна з 1994 года 
зменшылася з 24 тысяч да 10 
тысяч.

т. гаражанка

На Нацыянальным прававым партале з’явілася рашэнне №175 ад 25.09.2013 
г. Гарадоцкага райсавета наконт удакладнення межаў сельскіх населеных 
пунктаў Гарадоччыны

уДаклаДнілі межы і 
колькасць вёсак 

Як паведамлялі "ННВ", 
планавалася, што 
агульная працягласць 
ілюмінацыі павінна 
скласці 10,6 кіламетра. 
Акрамя ўпрыгажэнні 
святлодыёднымі расцяжкамі 
і матывамі цэнтральных вуліц 
і сквераў хацелі стварыць 
падсвятленне ўязнога знака, 

мемарыяльнага помніка 
"Кацюша", мемарыяльнага 
помніка "Танк" і 
мемарыяльнага помніка "У.І. 
Ленін". Работы планаваліся на 
сакавік -красавік 2014 года.

У аб'яве аб адмене закупкі 
паведамляецца, што 
конкурс адменены ў сувязі 
з узнікненнем неабходнасці 

ўнясення змяненняў і 
дапаўненняў у прадмет 
дзяржаўнай закупкі. Тэндэр 
адменены, яшчэ 6 сакавіка, 
то бок, да рашэння аб змене 
фармату рэспубліканс-
кага фестывалю-кірмашу 
працаўнікоў вёскі .

Сяржук Серабро
народныя навіны віцебска

Гарадоцкае прадпрыемства кацельных і цеплавых сетак адмяніла тэндэр 
па выбары падраднай арганізацыі на праектаванне, выраб і ўсталяванне 
святочнай ілюмінацыі і падсветкі ў Гарадку перад "Дажынкамі - 2014".

закупку ілюмінацыі 
пакуль аДмянілі Рабаўніцтва

Ураджэнцы Гарадоччыны ў першую вясеннюю ноч 
ўчынілі крадзёж на Полацкім рынку г. Віцебска

Паводле інфармацыі прэс-
службы Віцебскага абласнога 
ўпраўлення УС 1 сакавіка ў 2 
гадзіны 35 хвілін супрацоўнікамі 
АМАП палка ППСМ УУС каля 
дома па вуліцы Цітова ў ў 
Віцебску затрымалі двух маладых 
людзей, якія падазраюцца 
ў крадзяжы. Затрыманымі 
аказаліся: ураджэнец Гарадка 
1999 нараджэння і 17-гадовы 
жыхар Гарадоцкага раёна, які 
стаіць на ўліку ў інспекцыі па 
справах непаўнагадовых.

Гэтыя хлопцы ў гадзіну ночы, 

узламаўшы дзвярныя замкі, 
праніклі ў гандлёвыя ралеты, 
размешчаныя на тэрыторыі 
Полацкага калгаснага рынку. 
Маладзёны здзейснілі крадзеж 
адзення, касметыкі і абутку, якія 
належаць шасці індывідуаль-
ным прадпрымальнікам. 
Агульная шкода 5,9 млн. 
рублёў. Гарадскім аддзелам 
следчага камітэта ўзбуджана 
крымінальная справа па ч. 2 арт. 
205 КК. У злачынцаў канфіскавана 
тавару на 1160 тыс. рубл..

т. гаражанка

Пра гэта паведаміў старшыня 
Віцебскага аблвыканкаму Аляк-
сандар Косінец на пленарным 
паседжаньні ў Віцебску выяз-
нога рэспубліканскага штабу 
па падрыхтоўцы Гарадка 
і Гарадоцкага раёну да 
правядзеньня рэспубліканскага 
фэстывалю-кірмашу “Дажынкі”.
У цяперашні час рынак 
разьмешчаны каля цэнтральнай 
гарадзкой плошчы. 
Нягледзячы на недастатковае 
разуменьне з боку прыватных 
прадпрымальнікаў, ён будзе 
перанесены на тэрыторыю 
былога кансэрвавага заводу. 
Там на пляцоўцы памерам каля 
3 га для іх і для пакупнікоў будзе 
абсталяваны сучасны зручны 
рынак. Побач разьмесьціцца 
аўтастаянка, склады і шэраг 
іншых аб’ектаў. Выканаць гэтую 
работу старшыня аблвыканкаму 
даручыў да 1 жніўня.
Апроч таго, у межах 
падрыхтоўкі да правядзеньня 
рэспубліканскага сьвята 
працаўнікоў вёскі Аляксандар 
Косінец зьвярнуў увагу на 
неабходнасьць прывесьці ў 

парадак лясныя тэрыторыі 
раёну, а таксама забясьпечыць 
яго поўнае пакрыцьцё сотавай 
сувязьзю.

Старшыня Віцебскага аблвыканкама Аляксандр 
Косінец паводле БЕЛТА мяркуе, што цэнтральны 
рынак Гарадка перамесціцца на тэрыторыю харчовага 
камбіната да 1 жніўня. З гэтага лагічна вынікае, што 
на старым месцы рынак можа працаваць да жніўня.

косінец заявіў аб 
пеРаносе Рынка 
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Мытная тройка
(працяг на стар. 4)

 УкраінСка-раСійСкі канфлікт

Формально лидеры России, 
Беларуси и Казахстана обсуждали 
договор о Евразийском 
экономическом союзе (ЕАЭС), 
но, конечно, в воздухе висел 
украинский вопрос.

кремль в изоляции
Это заседание Высшего 

Евразийского экономического 
совета на уровне глав 
государств прошло на шесть 
дней раньше планового срока, 
причем накануне Нурсултан 
Назарбаев не скрывал, что это 
его инициатива, поскольку 
«обстановка на Украине 
непосредственно затрагивает 
взаимоотношения стран в 
рамках СНГ и косвенно касается 
государств Таможенного союза».

Если же без дипломатии, то, как 
убеждены многие наблюдатели, 
поведение Москвы в Крыму, 
закамуфлированное под 
защиту русскоязычных, 
абсолютно не понравилось 
лидеру Казахстана, где целые 
области — преимущественно 
русскоязычные.

У Беларуси, отмечают 
аналитики, также нет ни 
одного резона портить 
отношения с Украиной в угоду 
великодержавным амбициям 
Кремля.

«Главным итогом этой 
встречи стало то, что на ней 
не прозвучало», — заявил 
в комментарии для Naviny.
by политический аналитик 
Юрий Дракохруст. Он уверен: в 
ситуации конфликта с Украиной, 
когда Кремль оказался 
практически в изоляции, 
ему критически важно было 
получить поддержку союзников. 
Но этого не получилось.

Если бы казахстанский и 
белорусский руководители 

сказали в ободряющем духе 
хоть пару слов, то их позиция 
была бы броско отражена в 
российских сообщениях по 
итогам саммита. Однако, судя 
по всему, Москва не получила 
даже косвенной поддержки, 
говорит аналитик. «И это — 
серьезное поражение Путина», 
— заключает собеседник Naviny.
by.

«Обвяжем ЕЭП ленточкой с 
бантиком»

Дискуссию же вокруг ЕАЭС 
Юрий Дракохруст называет 
«обычными терками, которые 
были и на прежних саммитах». 
Причем если раньше стороны 
реагировали на доводы друг 
друга, то нынешнее общение, по 
крайней мере в официальной 
интерпретации, больше 
напоминает, по выражению 
аналитика, «диалог глухих».

Действительно, Путин 
вроде как попытался сделать 
запевку на украинскую 
тему («Экстраординарная 
ситуация, сложившаяся на 
Украине, вызывает серьезное 
беспокойство… Возможны 
негативные последствия и для 
рынка Таможенного союза»), но 
партнеры или не подхватили 
пас, или наговорили такого, что 
нельзя было давать в отчете на 
публику.

С другой стороны, как ни 
взывал Александр Лукашенко 
к необходимости убрать 
все изъятия, касающиеся 
товаров (читай: русские, 
ну снимите же, наконец, 
свои пошлины на экспорт 
нефтепродуктов!), российский 
коллега, судя по отчетам, 
отделался холодной фразой: 
мол, следует зафиксировать 
конкретные обязательства 

по устранению изъятий и 
ограничений, сохраняющихся в 
Таможенном союзе и ЕЭП (читай: 
а пожертвуйте-ка хоть чем-то и 
вы!).

И это выглядит даже регрессом, 
потому что на предыдущих 
саммитах Путин более четко 
артикулировал, что готов пойти 
на жертвы, в частности, отменить 
экспортные нефтепошлины, что 
особенно важно для пополнения 
белорусского бюджета (цена 
вопроса — от трех до четырех 
миллиардов долларов в год).

В то же время российский 
президент настаивает, что ЕАЭС 
необходимо наделить широким 
набором полномочий в сфере 
экономического регулирования. 
Но казахстанский и особенно 
белорусский руководители 
в этом вопросе более чем 
осторожны. Авторитарные 
политики хотят быть и 
полновластными хозяевами 
своих экономик, делегирование 
же ряда функций на 
наднациональный уровень 
может их в этом плане серьезно 
стеснить.

Показательно и то, что 
Лукашенко попенял: мол, 
появились подходы, когда 
отмену изъятий по товарам 
начали увязывать с отменой 
изъятий по услугам, капиталу 
и рабочей силе. «Свобода 
движения товаров должна стать 
примером для решения задачи 
по реализации остальных трех 
свобод», — изящно выразился 
белорусский президент.

Расшифровать птичий 
язык можно так: белорусская 
сторона спешит застолбить в 
соглашении о ЕАЭС выгодные 
для себя позиции и, напротив, 
хочет отодвинуть фиксацию не 

очень выгодных. Потому что 
свобода движения товаров — 
это доступ на российский рынок 
и энергоресурсы по выгодным 
ценам. А вот свобода капиталов 
чревата тем, что российские 
толстосумы скупят не очень 
большую и не очень богатую 
Беларусь в два счета.

В целом же работу над 
функциональной частью 
договора о ЕАЭС (то есть той 
частью, где не декларации, а 
конкретика) Лукашенко де-
факто оценил как топтание 
на месте. Мол, «несмотря на 
активизацию работы, готовность 
проекта оценивается все теми 
же 70-80%, о которых речь 
шла на предыдущей встрече. 
Сближения по наиболее 
чувствительным позициям для 
каждой из сторон практически 
не произошло».

При этом белоруский 
руководитель — за то, чтобы 
подписать интеграционную 
бумагу в срок. Он предложил 
принимать пункты проекта 
договора консенсусом: «Если 
же кто-то против — включать 
в проект договора нормы 
соглашений ЕЭП в их неизменном 
состоянии, которые есть на 
сегодняшний день, чтобы не 
допустить хода назад».

По мнению Юрия Дракохруста, 
месседж здесь таков: «Если уж 
Владимиру Владимировичу так 
горит, то обернем теперешний 
ЕЭП красивой материей, 
обвяжем ленточкой с бантиком 
— и вручим подарочек к 1 
января 2015 года».

кончатся московские 
пряники — конец интеграции

Евразийский экономический 
союз могут запустить в духе 
советской традиции сдавать 

объекты с недоделками, 
отметил в комментарии для Nav-
iny.by минский обозреватель-
международник Андрей 
Федоров.

Намеченные сроки могут быть 
соблюдены, но если не удастся 
развязать спорные вопросы, 
уйти от тех же изъятий, то ЕАЭС 
«постигнет судьба предыдущих 
постсоветских интеграционных 
образований — он не будет 
работать как надо», считает 
эксперт.

Федоров обращает внимание 
на неуступчивость Путина в 
экономическом плане. Казалось 
бы, сейчас, напротив, самое 
время умаслить партнеров. Что 
мешает?

«Не исключаю, что 
экономические проблемы», 
— говорит аналитик. Он 
напоминает, что вторжение в 
Крым еще ниже опустило рубль, 
вызвало обвал на фондовом 
рынке, отток капитала, «а теперь 
еще, возможно, придется брать 
на себя дотационный Крым, 
курортный сезон в котором, 
скорее всего, уже сорван».

Аналитики и раньше 
говорили, что на проекте 
Евразийского союза Москва 
может надорваться. Ведь он 
притягателен ровно в той 
степени, в какой Россия готова 
проплачивать партнерам 
участие в интеграции. Ресурсы 
Кремля и так истощались, 
призрак же новой крымской 
войны и вовсе грозит послать 
российскую экономику в 
нокдаун.

А когда у России кончатся 
пряники, всю ее постсоветскую 
интеграцию, и так анемичную, 
ожидает полный ступор.

александр класковский

Владимир Путин не получил от партнеров по таможенной тройке поддержки своей политики на украинском направлении. Это 
стало ясно после экстренного саммита 5 марта в Ново-Огареве.

путин не ДожДался поДДеРжки по укРаине

У скарзе актывісты Руху «За 
Свабоду» адзначылі, што не 
былі зарэгістраванымі ў якасці 
кандыдатаў ў дэпутаты Віцебскага 
гарадскога савету. Яны адзначылі, 
што выбарчая камісія знайшла ў 
іх подпісы, якія былі прызнаныя 
несапраўднымі (116 у Жаляпава, 
103 – у Гаўруцікава).

Абодва лічаць, што ім адмовілі 

Са скаргай на дзеянні сябраў Віцебскай гарадской выбарчай камісіі звярнуліся 
ў Следчы камітэт актывісты Руху «За Свабоду» Хрыстафор Жаляпаў і 
Аляксей Гаўруцікаў. Зварот быў накіраваны на праверку ў міліцыю.  

міліцыя пРавеРыць законнасць 
Дзеянняў віцебскай камісіі

па палітычных 
прычынах, бо 
яны з'яўляюцца 
сябрамі Руху «За 
Свабоду» і Партыі 
БНФ, у складзе 
іх ініцыятыўных 
групаў знаходзіцца 
старшыня Руху «За 
Свабоду» Аляксандр 
Мілін-кевіч.

Палітыкі прыво-
дзяць прычыны, па 
якім лічаць адмову 
аб адсутнасці 
рэгістрацыі не-
законнай. У 
прыватнасці тое, 
што большасць 
выбаршчыкаў, якія 
падпісалі заявы 
пра тое, што не 
ставілі подпісы, 
на паўторнай 

праверцы заявілі, што зрабілі гэта 
таму, што іх увялі ў зман.

Жаляпаў і Гаўруцікаў просяць 
праверыць факты парушэння 
заканадаўства сябрамі Віцебскай 
гарадской выбарчай камісіі, 
за парушэнні заканадаўства і 
падлог дакумантаў прыцягнуць 
да крымінальнай адказнасці 
старшыню Віцебскай 

Газета “новы час”

гарадской выбарчай камісіі па 
выбарах дэпутатаў гарадскога 
Савета дэпутатаў Валянціну 
Казакоўскую.

10 сакавіка Следчы камітэт 
Беларусі адказаў, што скарга 
зарэгістраваная і перанакіраваная 
для разгляду ў упраўленне 
ўнутраных справаў Віцебскага 
аблвыканкама.

Руководитель аналитического 
центра «Стратегия» Леонид 
Заико убежден, что события 
в Крыму принесут пользу 
белорусской экономике. Об этом 
он рассказал «Салідарнасці» в 
экспресс-комментарии.

— В ответ на действия 
России в Украине Запад начал 
сворачивать инвестиционную 
активность в российской 
экономике. Была предпринята 
неудачная попытка обрушить 
фондовый рынок России. 
В результате чего часть 
спекулятивного капитала была 
выведена из страны. Теперь 
нужно ожидать, что Россия 
перестанет поощрять импорт 
товаров из западных стран. Для 
белорусских производителей 
в связи с этим открываются 
неплохие перспективы занять 
эти ниши. Тем более, что 
Беларусь является участником 
Таможенного союза.

Экономист напомнил, что 
основным стратегическим 

товаром белорусского 
экспорта в Украину 
являются нефтепродукты, 
произведенные из российской 
нефти. В сумме, около 70% от 
общего объема поступлений от 
экспорта. Леонид Заико считает, 
что ожидать сокращений здесь 
не стоит.

Из Украины в Беларусь 
завозится на сотни миллионов 
долларов корм для скота. В 
основном это жмых — продукт 
переработки подсолнечника на 
растительное масло.

— Жмых будет при всех 
правительствах и революциях, 
— говорит экономист. И 
добавляет, что не стоит 
беспокоится и за украинский 
металлопрокат, чью продукцию 
также закупает Беларусь.

Ранее в комментарии 
«Салідарнасці» доктор 
экономических наук, профессор 
Борис Желиба высказал мнение, 
что Беларусь 

«… необхоДимость 
в белоРусской 

витРине Для 
путина отпаДет»

Экономисты рассказали «Салідарнасці» в 
экспресс-комментарии о том, как повлияет 
украинско-российский конфликт на экономику 
Беларуси.
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(пачатак на стар. 3)
уже испытывает негативный эффект от 

событий в Украине и вторжения в Крым 
России:

— В России наблюдается стагнация 
в экономике, очень важный для нас 
российский рынок будет сужаться. 
Украина также очень важный 
экономический партнер, но теперь там 
острый политический кризис.

Экономист Сергей Чалый считает, что 
пока крымский фактор никак не влияет 
на белорусскую экономику. Собеседник 
видит опасность для нее в другом. По 
мнению Сергея Чалого, Беларуси нужно 
бояться не присоединения Крыма к 
России, а полной потери Украины для 
Москвы.

— Другое дело будет, когда Путин 
поймет, что Украина потеряна навсегда. 
Ведь все его интеграционные проекты 
строились под Украину, без ее участия 
не имеют смысла. Мы в этом проекте 
исполняем роль витрины: смотрите как 
хорошо тем, кто дружит с Россией — 
дешевые энергоресурсы, кредиты. И 
если Украина, как основная цель Путина, 
будет потеряна, необходимость в такой 
витрине, скорее всего, отпадет.

Семен Печенко
gazetaby.com/cont/art.php

Несмотря на этот шаг, белорусская 
элита чувствует себя все более неуютно 
на фоне событий, разворачивающихся 
на Украине. 

Передислокация российских 
истребителей была осуществлена в 
рамках проверки боевой готовности 
вооруженных сил Беларуси. 

«Будет проверена готовность к 
выполнению задач Единой региональной 
системы ПВО в целом с привлечением 
части ее российского компонента, что 
предусмотрено соглашениями в рамках 
Союзного государства», — отмечается 
в сообщении на сайте белорусского 
минобороны. 

Днем ранее Лукашенко просил у 
Москвы на девять самолетов больше. 
«Беларусь предложит России разместить 
у себя дополнительно до 15 самолетов в 
связи с активностью НАТО», — говорил 
он. 

Несмотря на эти воззвания 
белорусского лидера, в конфликте 
между Россией и Украиной Минск занял 
подчеркнуто нейтральную, а на деле — 
выжидательную позицию. Но если при 
этом большинству населения страны 
конфликт безразличен, то белорусские 
элиты однозначно настроены против 
России. 

В своем отношении к украинско-
российскому конфликту, к событиям в 
Крыму белорусское общество явным 
образом разделилось на несколько 
категорий, которые условно можно 
назвать «обыватели», «бизнес-элита», 
«интеллектуальная элита» и «верхушка 
власти». 

«Обыватели» — это рабочие, 
бюджетники (учителя, врачи и т.п.), 
госчиновники невысокого ранга, 
продавцы в магазинах и прочие категории 
людей со средними доходами и уровнем 
образования. Белорусские обыватели, 
хотя и смотрят в основном российские 
телеканалы, тем не менее в большинстве 
своем не берутся судить, кто прав, а 
кто виноват в происходящем — и кому 
на самом деле должен принадлежать 
Крым. Обыватели руководствуются 
старой белорусской философией «лишь 
бы не было войны», имея в виду боевые 
действия собственно на белорусской 
территории. Ее за последние 300 лет не 
обошла стороной ни одна европейская 

война, так что страх перед вооруженным 
конфликтом у белорусов уже в крови. 

«Бизнес-элита» в стране — отнюдь не 
олигархи российского или украинского 
образца. 

Это прежде всего совсем не публичные 
личности, близкие к президентской 
семье и лично к Лукашенко. Эти люди 
зарабатывают, либо используя статус 
Беларуси как транзитной страны 
между Россией и ЕС, либо эксплуатируя 
формально принадлежащие 
государству промышленные ресурсы 
— нефтеперерабатывающие заводы, 
предприятия машиностроения, 
химические заводы. 

Для белорусской бизнес-элиты 
независимость страны не является 
самостоятельной ценностью, но 
усиление влияния России в регионе ее 
реально пугает. До сих пор Лукашенко, 
несмотря на всю свою интеграционную 
риторику, избегал отдавать в руки 
россиян «лакомые куски» белорусской 
промышленности — такие активы, как 
МАЗ, Тракторный завод, «Гомсельмаш», 
Минский завод колесных тягачей, 
«Гродно-Азот», «Беларуськалий» и ряд 
других. 

Однако если Россия «по украинскому 
образцу» усилит давление на Беларуси, 
то с этими активами Минску придется 
распрощаться, и белорусские 
бизнесмены не смогут в своей стране 
конкурировать с российскими 
олигархами. 

Так что бизнес-элита Беларуси 
искренне желает Москве всяческих 
неудач в конфликте с Киевом. 

«Интеллектуальная элита» Беларуси — 
писатели, артисты, ученые, журналисты 
(в том числе госСМИ), преподаватели 
вузов и т.д. — наоборот, в большинстве 
своем национально ориентированы 
и считают независимость высшей 
ценностью страны. В действиях России 
представители интеллектуальной 
элиты видят проявление «имперского 
синдрома» и реально боятся того, что 
после Украины вектор российской 
экспансии будет направлен на 
Белоруссию. Спасение же от нее, по их 
мнению, есть лишь одно: скорейшая 
интеграция в Европу. 

Эти же люди с 1994–1996 годов 
составляют основу оппозиции 

Александру Лукашенко — как явной, так 
и скрытой. Многие продолжают считать 
Лукашенко «ставленником Москвы». 
Однако теперь белорусские власти 
быстро сориентировались — и начали 
играть на антироссийских настроениях 
интеллектуальной элиты страны. 

Так, национальное телевидение в 
рамках документального сериала 
«Обратный отсчет» начало показ 
фильмов («1863-й. Под ударом 
империи»), восхваляющих героев 
антироссийского восстания 1863–1864 
годов — так называемого восстания 
Кастуся Калиновского. 

Повод — 150-летний юбилей восстания, 
которое для белорусов стало одним из 
ключевых событий истории. 

Тогда впервые против российских 
властей на белорусской территории 
выступили не только мелкие дворяне 
(шляхта) и интеллигенция, но и 
простые крестьяне, незадолго до этого 
освобожденные от крепостного права. 

Особенно неприятным для российских 
историографов стало то, что в восстании 
одинаково активное участие принимали 
как католики, так и православные — 
хотя последних до этого считали едва 
ли не оплотом царского режима на 
белорусской земле. Одновременно 
антироссийское восстание вспыхнуло 
в Польше — неслучайно девизом 
повстанцев стала фраза «За нашу и вашу 
свободу!». В итоге казненный русскими 
лидер восстания Кастусь Калиновский 
стал национальным героем Белоруссии, 
символом борьбы против российской 
оккупации. 

«Сам тот факт, что белорусская 
государственная пропаганда стала 
воспевать повстанцев 1863 года, что 
она «перехватывает» у оппозиции 
фигуру Кастуся Калиновского как 
борца с русскими, говорит о многом, — 
считает белорусский политолог Виктор 
Демидов. — Лукашенко уже 20 лет у 
власти именно благодаря невероятному 
политическому чутью. Сейчас он 
чувствует, как стремительно растут в 
обществе антироссийские настроения. 
Чувствует — и использует их в своих 
целях. Смотрите: даже ведущие новостей 
одеты в цвета украинского флага — на 
белорусском госТВ таких случайностей 
не бывает». 

Ну и, наконец, верхушка белорусской 
власти тоже изрядно напугана 
агрессивным поведением Москвы в 
регионе. 

Главная причина страха — то, что 
пошел прахом подписанный в 1994 году 
Будапештский меморандум, согласно 
которому в обмен на отказ от ядерного 
оружия Россия, США и Великобритания 
гарантировали Украине и Беларуси 
территориальную целостность и 
политическую независимость. Также 
минское руководство понимает, что 
страна — своего рода европейский 
«балкон» для России, возможность 
разместить войска непосредственно 
на огромном отрезке границы с 
Евросоюзом. 

«Лукашенко заявил, что «пугать нас 
не надо». В смысле, больше не надо. 
В самом деле, руководство страны и 
так напугано до чертиков. Конечно же, 
Минск примерил на себя украинский 
кризис московского покроя, — говорит 
руководитель аналитического проекта 
Belarus Security Blog Андрей Поротников. 
— Можно сколько угодно утверждать, что 
у нас все хорошо, мы сильны и стабильны, 
но реальность отвратительна: если кто-
то из внешних игроков решит расшатать 
ситуацию в Беларуси — сделать это будет 
несложно, хотя и потребуется несколько 
лет и значительные суммы. В Минске это 
понимают». 

Эксперт напоминает, что Беларусь — 
слабая и малозначительная в масштабах 
мировой политики страна. 

Выживание таких стран зависит от 
соблюдения крупными государствами 
международного права и системы 
региональных сдержек и противовесов. 
«В нашем регионе три крупных игрока: 
США (через Польшу), ЕС и Россия, — 
считает Поротников. — Гипотетический 
потенциал регионального лидера есть и 
у Украины. 

Поэтому Беларусь жизненно 
заинтересована в сохранении единой 
Украины как одного из важнейших 
торговых партнеров, заинтересована 
в превращении Украины в сильную 
страну для поддержания равновесия в 
регионе. А в сильной России Минск не 
заинтересован. В стабильной — да». 

денис лавникевич
газета.ру

Шесть российских истребителей Су-27 были в четверг перебазированы в Бобруйск после того, как днем ранее принять у себя 
военные самолеты союзника предложил глава Беларуси. 

кРым напуГал лукашенко

 УкраінСка-раСійСкі 
канфлікт

Приводим текст его поста 
полностью:

«Мы очень долго сидели и думали, 
когда же падет режим Владимира 
Путина и как это может случиться. 
Сегодня Владимир Владимирович дал 
нам исчерпывающий ответ на этот 
вопрос.

Я только что прибыл с совещания 
института судебной психиатрии им. 
Сербского, где мы с коллегами провели 
оценку происходящих событий. Мы 
поставили Владимиру Путину диагноз 
— гипертоксическая шизофрения. 
По психотипу он параноик, человек 
оборонительного сознания. Но под 
влиянием внешних сложных событий 
параноик может стать шизофреником. 
Путин действительно решил, что он 
великий человек и может вершить 
судьбу истории. Он не глупый, в 
человеческом плане я его уважаю, и 
больше меня его, наверное, не уважает 
никто. Но внешний импульс оказал на 
психику этого человека неизгладимое 
впечаление. Как говорилось в песне 
группы «Ноль», «человеку бедному 

мозг больной свело».
Этим переломным событием была 

сочинская Олимпиада. Путин настолько 
верил и ждал, что стадион «Фишт» 
обрушится во время церемонии 
открытия или закрытия —или что 
Россия проиграет Олимпиаду, что 
когда этого не случилось, он решил, что 
способен на все. В психиатрической 
литературе этот феномен описан как 
кесарево безумие: когда человека 
ничто не ограничивает, он перестает 
отдавать себе отчет в том, что он 
делает. Это синдром, очень близкий 
гипертоксической шизофрении. Жена 
Путина еще как-то удерживала его 
безумие, но он с ней развелся.

И вот мы имеем идею ввести войска 
в Украину. Утопить российский 
Черноморский флот можно двумя-
тремя ракетами Пятого флота США, 
который находится в Бахрейне. Для 
этого даже не надо вводить Пятый 
флот в Черноморский бассейн, надо 
просто нажать кнопочку и запустить 
ракету. Мне очень интересно 
узнать, где завтра будут Владимир 

Жириновский и Геннадий Зюганов — 
главные бляди российской политики. 
Поскольку блядство — занятие 
профессиональное, а не любительское, 
как только они поймут, что Путину 
конец, они «заболеют». Посмотрим, где 
они будут завтра, — это очень важный 
индикатор.

У меня есть предположение, что 
вот-вот все кончится. Проблема в 
одном: что придет на смену всему? Это 
гораздо более важный и трагический 
вопрос, чем падение Владимира 
Путина, который наконец подписал 
свой смертный приговор. Которого, 
кстати, у него никто не просил».

Напомним, российские военные на 
протяжении последних дней захватили 
ряд объектов в Крыму. Кроме того, 
вооруженные боевики взяли штурмом 
административные здания в Донецке, 
Мариуполе и Харькове.

1 марта Совет Федерации России 
постановил дать согласие президенту 
РФ Владимиру Путину на использование 
Вооруженных сил на территории 
Украины.

путину беДному мозГ больной свело
Российский политолог считает, что Владимир Путин подписал себе смертный приговор. Об этом 
Станислав Белковский пишет в своем блоге на сайте «Сноб».


